
KU møde 
 
WEB 16/3-2011 – 20:00-22:30 
 
Til stede: 

Ulrik Sørensen (US) 
Arne Boye-Møller (ABM) 
Klaus Vang (KV) 
Kaj H. Pedersen (KHP) 
Morten Bennick (MB) (delvis) 
Nikolai Larsen (NL) 
Øjvind K. Frank (ØKF) 
 

1) Fordeling af opgaver i KU 
a. ØKF blev genvalgt som formand. 

 
2) KU har fået en henvendelse fra en person, som ønsker at deltage i EM for Danmark 

a. Udtagelse, udover de, der har kvalificeret sig ved DM, er ifølge UHB 713 HB’s 
anliggende. Der henvises til HB. 

 
3) Der har været et roligt repræsentantskabsmøde – uden specielle punkter til KU’s arbejde. 

TermikLigaens pokaler blev traditionen tro uddelt. 
 

4) UHB blev gennemgået (ABM) 
a. Mindre sproglige rettelser. 
b. 711 skal rettes til efter kommissorium. 
c. 713 – Det blev vedtaget at fjerne muligheden for 2 årig udtagelse. 
d. 715 omformuleres, så den afspejler de faktiske forhold, der er til Team Danmark i 

dag. 
e. Forbud mod brug af transpondere skal fjernes. 

f. ABM får de originale filer fra kontoret og indskriver rettelserne.  

 
5) Rekorddiplomer vil blive uddelt under DM (KV) 

  



Fortsættelse 

WEB 23/3-2011 – 20:00-22:30 
 

Til stede: 

Felipe Cvitanich (FC)  
Ulrik Sørensen (US) 
Arne Boye-Møller (ABM) (delvis) 
Klaus Vang (KV) 
Kaj H. Pedersen (KHP) (delvis) 
Nikolai Larsen (NL) 
Øjvind K. Frank (ØKF) 
 

Afbud: 

Morten Bennick (MB) 
 

1) Fordeling af opgaver i KU 
a. Alle fortsætter med de opgaver, som de i dag varetager. 
b. ØKF udsender senere opgavefordelingen. 

 
2) Diplomer 

a. Diplomer siden 1981 er nu registreret i en samlet oversigt – der ligger på dsvu.dk. 
b. Muligheden for at få indskrevet diplomer fra før 1981 via f.eks. gamle numre af Flyv 

blev diskuteret. FC arbejder videre på det. 
 

3) Nationalholdstræning 2011 
a. De første 5 dage før DM bliver der for-konkurrence som i 2010. KHP, NL, FC og ØKF 

koordinerer den. (point beregner FC, Slæbefly ØKF, Invitation ØKF, Opgave og 
debriefing fordeles)  

b. ABM skriver til nationalholdet for at finde nogle, der kan stå for andre samlinger. 
 
4) EM/VM 2011 

a. ØKF har sendt budget til deltagerne i senior EM/VM. 
b. Følgende er team kaptajner: 

i. Junior VM, Nicolai Larsen 
ii. Kvinde VM, Arboga, Jens Binderup 
iii. EM, Nitra, Ole Arndt 
iv. EM, Pociunai, Henrik Breidahl. 

c. US har sendt betalingsoplysninger vedr. Juniorer til kontoret. ØKF sender vedr. de 
øvrige hold. 

 
5) DM 

a. ØKF finder jury medlemmer. 
 

6) Referat fra IGC møde 
a. Referat er offentliggjort. 
b. De forskellige emner, der var oppe på IGC-mødet, blev vendt. Specielt nye tiltag vedr. 

sikkerhed blev diskuteret. 
c. Det første VM i 13,5 m klasse er tænkt afholdt i 2015. Muligheden for at byde på 

konkurrencen til afholdelse på Arnborg blev diskuteret. 
 



7) Talenter 
a. Talentkonceptet blev diskuteret, og det nye koncept forventes først færdig til vinter. 

Personer, der har lyst til at deltage i udarbejdelsen af konceptet, må fortsat gerne 
henvende sig til Nicolai Larsen talent@dsvu.net 

b. Deltagelse DM i 2-sædet – med Thomas Leander som fartøjs chef - er ved at være på 
skinner. 

c. Under SAC vil det være muligt for talenter at deltage de første 7 dage med Rasmus 
Ørskov som fartøjs chef. SA skal de sidste dage til EM i Nitra. NL har udsendt 
unionsmeddelelse. 

 
8) DIF tilskud 

a. KV arbejder fortsat på at beskrive, hvorledes klubber skal indberette konkurrencer. 
b. KHP sikrer, at resultater fra DIKO i Sydjylland og Fyn bliver sendt til Rolf G.  
c. Muligheden for at lave en samlet DIKO resultatliste blev vendt. DIKO i Sydjylland og 

Fyn har over 25 deltagere, så den tæller i sig selv. 
 

9) VM 2012 
a. For at sikre den bedst mulige økonomi bør der arbejdes på at finde sponsorere. Alle 

stikker en finger i jorden. FC snakker med vores udviklingskonsulent for at finde en 
måde at finde sponsosere på.  

 
10) Vendepunkt og luftrumsfiler på nettet 

a. Vendepunkts opdatering er for flere uger siden sendt til John Leibacher, der står for 
World Soaring Turnpoint Exchange. Der er ikke hørt fra ham, og det er noget 
bekymrende. 

b. Vendepunktsfiler ligges i flest mulige formater på termikligaens hjemmeside og på 
dsvu.dk. 

c. FC har lavet ny luftrumsfil. KHP tester – og den lægges på dsvu.dk mv. 
 

11) Der afholdes pilotmøde under DM. 
a. De KU medlemmer, der er til stede, bidrager. ØKF organiserer. 

 
12) Næste møde 

a. Fysisk møde under DM (ikke de første 4 dage) 
 
 
For referat 
 
Øjvind K. Frank 


